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§ 13   

Förslag om utbildningsgaranti i gymnasieskolan 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 001133/2015 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

1 juli 2015, dnr 1.6.1-7656/2015. 

 

Promemorian från utbildningsdepartementet innehåller förslag 

till ändringar i skollagen för att säkerställa att gymnasie- och 

gymnasiesärskoleelever hos enskilda huvudmän får ovillkorlig 

rätt att fullfölja sin utbildning. Det föreslås att elevens 

hemkommun ska se till att eleven ges möjlighet att fullfölja sin 

utbildning i fall där enskild huvudman för gymnasie- eller 

gymnasiesärskola upphör med sin verksamhet. Kommunernas 

utökade åtagande ska finansieras genom avdrag från det 

grundbelopp som kommunen betalar till enskilda huvudmän för 

utbildning på nationella program i gymnasie- och 

gymnasiesärskolan. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom gymnasieavdelningen i samverkan 

med avdelningen för utveckling och samordning, avdelningen 

för ekonomi och styrning samt grundskoleavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Yrkande 
Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 

Ledamoten Cecilia Brinck framlade ett eget förslag till beslut 

och yrkade bifall för detta. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hans yrkande. 
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Reservation 

Cecilia Brinck m.fl. (M) reserverade sig mot nämndens beslut 

till förmån för eget förslag:  

 

att  avslå förvaltningens förslag till beslut. 

att  som svar på remissen anföra följande: 

 

Vi anser att det är mycket angeläget att elever i gymnasiet, 

oavsett huvudman, kan fullfölja sin utbildning under de 

förutsättningar som gällde vid tidpunkten då studierna inleddes. 

Detta gäller utbildning, studieort, skola, program och inriktning. 

Detta är viktigt dels för att eleven ska känna trygghet vid valet 

av utbildning, men också för att kommunerna och andra 

skolhuvudmän ska ges rimliga planeringsförutsättningar, såväl 

vad gäller verksamheten som rent ekonomiskt.  

Vi ser dock inte hur det nu föreliggande lagförslaget medför 

ökad trygghet för eleverna i förhållande till dagens situation. 

Det finns redan idag regleringar som täcker de frågeställningar 

som diskuteras i det föreliggande förslaget och som har visat sig 

fungera väl även vid mer omfattande skolavveckling. Ett 

exempel är hanteringen av de elever som drabbades när John 

Bauer-koncernen gick i konkurs för några år sedan.   

Vi har också svårt att se något samband mellan det nu liggande 

lagförslaget, som föreslår en generell kostnadsreducering 

avseende bidraget till fristående skolor i förhållande till de 

kostnader som kan uppkomma i enskilda kommuner om 

enskilda skolor plötsligt avvecklas. Fristående skolor ska alltså 

få ut en mindre andel av skolpengen för att täcka kommunens 

eventuella kostnader vid en avveckling. Erfarenheter från 

tidigare konkurser visar på de ekonomiska konsekvenserna för 

de kommuner som drabbas är marginella för stora kommuner 

som Stockholm så innebär detta i praktiken inga merkostnader.  

Alla elever måste kunna känna sig trygga i sina skolval. För oss 

moderater är det viktigt att såväl de kommunala som de 

fristående skolorna ges förutsättningar att fullfölja de 

utbildningar som utlovats och som eleverna har valt. Det är detta 

vi bör fokusera på snarare än att genomföra lagförslag som i 

bästa fall bara är slag i luften, och i värsta fall blir ytterligare ett 

sätt att negativt särbehandla fristående skolor.  

Därför avstyrker vi utbildningsförvaltningens förslag till beslut. 

 

 

 

 

 

 



 Sammanträdesprotokoll 

Nr 8/2015 

Sida 24 (56) 

2015-09-21 

 

 

 

 

Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

Särskilt uttalande 

Lotta Edholm m.fl. (FP) anmälde ett särskilt uttalande enligt 

nedan: 

 

En huvudman inom utbildningsområdet måste känna ansvar för 

att de elever man också åtar sig får gå färdigt sin utbildning. 

Den förstärkta garantin handlar om en rätt att slutföra sin 

utbildning hos en annan huvudman än den som utbildningen 

påbörjades hos, inom samma nationella program. Detta är 

positivt.  

 

Vi vill särskilt poängtera betydelsen av att den förstärkta 

garantin har ett tydligt elevperspektiv. Eleven ska få möjlighet 

att avsluta sin utbildning på en skola inom ett rimligt avstånd, 

antingen från hemmet eller från den tidigare skolan. 

 
Ersättaryttrande  

John Kåberg (C) och Christian Carlsson (KD) hänvisade till 

reservationen från (M). 

 

 


